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Vážení spoluobčané 
a přátelé našeho města…

 V této době adventní bych 
vám všem chtěl poděkovat 
za spolupráci s radnicí města 
v letošním roce a za vše dobré, 
co jste pro kohokoliv ve vašem 
okolí vykonali. Spolu s vámi se 
těším na příjemné prožití letoš-
ní adventní doby a vánočních 
svátků. Nenechte se otrávit 
špatnými zprávami ze světa 
a z našeho okolí. Zastavte se 
chvíli v předvánočním shonu 
a využijte možnosti udělat si 
chvilku volného času na vaše 
blízké, ať již s nimi zajde-
te do nákupního centra nebo 
využijete některou z nabídek 
adventních koncertů. Vánoční 
svátky jsou svátky naděje a lidí 
dobré vůle. Zkusme k nim pro-
to takto přistoupit. 

S přátelským pozdravem 
Petr Hudousek, 

starosta města

Krásné vánoční svátky!



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení rady 
města je uveden na interneto-

vých stránkách města 
www.rokytnice.cz
 nebo k nahlédnutí 
na Městském úřadu 

v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání rady 
města dne 19.10.2015 a 2.11.2015 - zkrácený výpis.

  Výměna oken na budově Zdravotního střediska v Rokytnici 
v O.h.
Starosta seznámil radní s výsledkem výběrového řízení, kdy při-
šla pouze jediná nabídka a návrhem hodnoticí komise na zrušení 
VŘ na VZMR. Po krátké diskuzi bylo schváleno zrušit vyhláše-
né výběrové řízení a připravit vyhlášení nového výběrové řízení 
s upravenými zadávacími podmínkami na realizaci v 1. polovině 
roku 2016. 
Rada města bere na vědomí: informace o výsledku výběrové-
ho řízení na akci „Výměna oken na budově Zdravotního střediska 
v Rokytnici v O.h.
Rada města schvaluje: zrušit vyhlášené výběrové řízení na ve-
řejnou zakázku malého rozsahu zadávanou mimo režim zákona 
č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách na akci “Výměna oken 
na budově Zdravotního střediska v Rokytnici v O.h.“.
Rada města ukládá: starostovi připravit nové výběrové říze-
ní s upravenými zadávacími podmínkami, a to dodání zakázky 
do konce června 2016 v termínu do 30.11. 2015.

  Přírodní hřiště při MŠ Rokytnice v O.h. (přijetí dotace)
Starosta předložil rozhodnutí Ministerstva životního prostředí ČR 
o poskytnutí dotace na projekt č. CZ.1.02/7.1.00/15.29307 Přírod-
ní hřiště při MŠ Rokytnice v Orlických horách ze dne 7.10.2015. 
Ze strany radních nebyly žádné připomínky. 
Rada města schvaluje: přijetí dotace od Ministerstva životní-
ho prostředí – Operační program Životní prostředí na projekt 
CZ.1.02/7.1.00/15.29307 Přírodní hřiště při MŠ Rokytnice 
v Orlických horách ze dne 7.10.2015.

  Dílčí audit MěÚ – Krajský úřad
Starosta předložil zprávu Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje o provedení dílčího přezkoumání hospodaření města. Ze 
strany radních nebyly žádné připomínky. 
Rada města bere na vědomí: zprávu z dílčího přezkoumání hos-
podaření Města Rokytnice v Orlických horách.
Rada města ukládá: starostovi předložit zastupitelstvu města 
zprávu o provedení dílčího přezkoumání hospodaření Města Ro-
kytnice v Orlických horách v termínu do příštího jednání ZM.

  Změna organizačního řádu
Starosta a tajemník předložili a doplnili v souvislosti s rozšířením 
služeb pro turisty o občerstvení návrhy na zřízení nových pracov-
ních míst v organizační složce Muzeum Pevnost Hanička a MěÚ, 
včetně rozdělení pracovních úvazků a pracovních úkolů. Bylo 
navrženo navýšit počet zaměstnanců zařazených v Muzeu Pev-
nost Hanička na dobu určitou jednoho roku o jednoho pracovníka 
v pracovním úvazku 1 a jedno pracovní místo na dobu neurčitou 
v pracovním úvazku 0,3. Starosta podal informace o projektu „Re-
vitalizace dělostřeleckého srubu R-79“, který se připravuje ve spo-
lupráci s polskými partnery na podání žádosti z operačního pro-

gramu Interreg V A. Po diskuzi byly informace vzaty na vědomí 
a bylo schváleno navýšit počet zaměstnanců dle návrhů. 
Rada města bere na vědomí: informace o projektu „Revitalizace 
dělostřeleckého srubu R-79“ ve spolupráci s polskými partnery.
Rada města schvaluje: 
a) navýšení počtu zaměstnanců zařazených v organizační složce 
Muzeum Pevnost Hanička o jedno pracovní místo v úvazku 1,0 
od 1.11.2015 do 31.10.2016 na činnosti obsluhy bufetu, pokladny, 
obsluhy parkoviště a úklidu a o jedno pracovní místo v úvazku 0,3 
na dobu neurčitou od 1.12.2015 pro výkon provozních záležitostí 
– průvodcovské činnosti.
b) navýšení počtu zaměstnanců zařazených do městského úřadu 
o jedno pracovní místo na pozici úředníka v úvazku 0,7 pro výkon 
agend památek včetně dotací, zeleně mimo les a technických map 
města GObec.
Rada města schvaluje: vyhlásit výběrové řízení na nové pracovní 
místo podle zákona o úřednících dle navržených podmínek na po-
zici úředníka v úvazku 0,7.

  Projekt Obědy pro děti
Mgr. Dušek informoval o pokračování projektu. Jedná se o pro-
jekt, kde společnost Women for women, o.p.s. poskytne základní 
škole fi nanční dar na fi nancování obědů pro děti, jejichž rodiny 
jsou v nepříznivé sociální situaci. Ze strany radních nebyly žádné 
připomínky. 
Rada města bere na vědomí: informace o pokračování projektu 
Obědy pro děti.
Rada města schvaluje: přijetí fi nančního daru od společnosti 
Women for Women, o.p.s., Vlastislavova 152/4, 140 00 Praha 4 
pro Základní školu Rokytnice v Orlických horách na fi nancování 
obědů pro děti.

  Nabídka – administrace dotace na válečné hroby na území 
města
Starosta předložil nabídku na administraci žádosti o dotaci a zís-
kání fi nančních prostředků na obnovu válečných hrobů (pomníků) 
na území města. Po krátké diskuzi byla nabídka vzata na vědomí 
a bylo schváleno uzavřít smlouvu o dílo na administraci žádosti 
o dotaci u dvou válečných hrobů na Severáku a v Nebeské Rybné. 
Dotaci poskytuje Min. obrany.
Rada města bere na vědomí: nabídku Novoborského dotačního 
centra z.s. Nový Bor na zpracování žádosti o dotaci na obnovu 
válečných pomníků města.
Rada města schvaluje: uzavřít s Novoborským dotačním centrem 
z.s., nám. Míru 103, 473 01 Nový Bor smlouvu o dílo na zpra-
cování žádosti o dotaci a její administraci na obnovu  válečných 
pomníků v k.ú. Nebeská Rybná a k.ú. Horní Rokytnice. 

  Ceník - umístění orientačního dopravního značení
Tajemník předložil ceník nájemného za umístění směrových cedulí 
dopravně informačního systému. Po diskuzi byl návrh ceníku vzat 
na vědomí a bylo uloženo zahrnout do ceníku i cedule s umístěním 
mimo dopravní informační systém a o velikosti větší než 0,6 m2. 
Rada města bere na vědomí: předložený návrh ceníku nájemné-
ho za umístění směrových cedulí dopravně informačního systému 
za úhradu na vymezených sloupech dopravně informačního systé-
mu nebo na sloupech veřejného osvětlení.
Rada města ukládá: tajemníkovi předložit nový návrh ceníku se 
zahrnutím cedulí s umístěním mimo dopravní informační systém 
a o velikosti větší než 0,6 m2 v termínu do příštího jednání RM. 

  Dopravní značení
Tajemník informoval o žádosti Společenství vlastníků bytových 
jednotek čp. 270 v sídlišti U Nádraží o umístění dopravní značky 



„Zákaz stání“ na průjezdní místní komunikaci sídlištěm U Ná-
draží v obou směrech na obou koncích. Dále předložil návrhy 
na omezení průjezdu komunikace na severní straně náměstí T. G. 
Masaryka. Starosta podal návrh na zavedení jednosměrného pro-
vozu na odbočce k poště od křižovatky se silnicí Kunvald - Ro-
kytnice u čp. 78 z důvodu špatného výhledu při výjezdu od pošty. 
Po dlouhé diskuzi byla žádost Společenství vlastníků bytových 
jednotek čp. 270 vzata na vědomí s ohledem na plánovanou revi-
talizaci sídliště, kde bude nově řešeno i parkování vozidel. Dále 
byly vzaty na vědomí předložené návrhy na omezení průjezdu ko-
munikace na severní straně náměstí T. G. Masaryka a na umístění 
dopravní značky „Zákaz vjezdu“ na výjezdu u pošty u čp. 78.
Rada města bere na vědomí: žádost Společenství vlastníků by-
tových jednotek čp. 270 v sídlišti U Nádraží, Rokytnice v O.h. 
o umístění dopravní značky „Zákaz stání“ na průjezdní místní 
komunikaci sídlištěm v obou směrech na obou koncích s tím, že 
s ohledem na plánovanou revitalizaci sídliště bude rovněž řešeno 
parkování vozidel a problém parkování vozidel na průjezdní ko-
munikaci sídlištěm by tak měl být vyřešen.
Rada města bere na vědomí: předložené návrhy na omezení 
průjezdu komunikace na severní straně náměstí T. G. Masaryka 
a na umístění dopravní značky „Zákaz vjezdu“ na výjezdu u pošty 
u čp. 78.
Rada města ukládá: tajemníkovi prověřit možnost umís-
tění dopravního značení dle předložených návrhů v termínu 
do 30.11.2015.

Městský úřad Rokytnice v O.h.
oznamuje, že bude ve dnech 

23.12.2015, 29.12.2015 - 31.12.2015
UZAVŘEN.

Děkujeme za pochopení.

PROSINEC 2015
4.12. Pátek – ZAVŘENO (zastupuje MUDr. Plšek, Slatina n. Zd.)
9.12. Středa – ZAVŘENO (zastupuje MUDr. Plšek, Slatina n. Zd.)
23.12. Středa – ZAVŘENO
24. - 25.12. Čtvrtek – pátek – ZAVŘENO (akutní ošetření na LSPP 
 v Rychnově n. Kn.)
28. - 29.12. Pondělí – úterý – ZAVŘENO (zástup bude upřesněn)
30.12. Středa – ORDINACE DO 13:00 HOD.
31.12. Čtvrtek – ZAVŘENO (zastupuje MUDr. Plšek, Slatina n. Zd.)

LEDEN 2016
1.1. Pátek – ZAVŘENO (akutní ošetření na LSPP v Rychnově n. Kn.)
MUDr. Plšek, Slatina nad Zdobnicí, tel.: 494 594 264.
 Bc. Vojtěch Macák – jednatel

Změny v provozu ordinace 
praktického lékaře 

 
ZMĚNY 

V PROVOZU ZUBNÍ ORDINACE
   Od 1.12.2015 dojde v zubní ordinaci ke změně ošetřujícího léka-
ře. Bude jím  zahraniční stomatolog MDDr. Asif Huseinau, zubní 
lékař z Běloruska.

Ordinační doba zůstává stejná. 
 S pozdravem Simona Pavlová

Advent:
Každý pátek v době adventní bude sloužena Roratní mše. v 6:00.
4.12. (Pátek) od 18:45 Večer Chval

Vánoční pořad bohoslužeb:
Čtvrtek Štědrý den (24.12.): 
6:00 - Roratní Mše v kostele Všech Sv. (slavená při světle svící);
14 - 16 hod. rozdávání betlémského světla v kostele Všech Sv.;
20:00 "půlnoční" v Kačerově;
22:00 "půlnoční" v Pěčíně;
24:00 "půlnoční" v Rokytnici;

Narození Páně (25.12.):
10:00 Mše sv. Rokytnice;
11:30 Mše sv. Souvlastní;
18:00 Mše sv. Říčky;

Sv. Štěpána (26.12.):
10:00  Mše sv. Rokytnice

Sv. Rodiny (27.12.): 
po každé mši proběhne žehnání rodinám:
8:30 Mše sv. Pěčín;
10:00 Mše sv. Rokytnice;
11:30 Mše sv. Souvlastní;

30. 12. v 16 hod. Varhanní koncert v podání prof. Václava Uhlíře 
a Karla Houdka

31.12. v 18:00 děkovná mše sv. v kostele Všech Sv.

1.1.2015 Nový rok:
10:00 Mše sv. Rokytnice;
18:00 Večer Chval Rokytnice (kaple na faře)

V novém roce se bude konat také Tříkrálová sbírka.

Jinak bohoslužby se konají dle aktuálních ohlášek, které je mož-
no najít na https://www.facebook.com/rkfrok.
 S přáním všeho dobra P. Wieslaw 

 Dne 10. prosince tomu bude 
smutných 25 let, co nám na-
vždy odešel náš milovaný ta-
tínek a dědeček pan Jindřich 
Frosch. Stále zůstává v našich 
srdcích.

Vzpomínají dcery 
Monika a Jana s rodinami.

VZPOMÍNKA

Advent 
a rozpis 

bohoslužeb



ČTVRT STOLETÍ HORSKÉHO KURÝRA

 Měsíčník Horský kurýr, jehož vydavatelem je Město Ro-
kytnice v O. h., letos vychází již 25. rokem. Je to čtvrt století 
psaní o dění v Rokytnici a okolí, o zajímavostech z přírody, 
kultury, dějin i sportu. Je to čtvrt století práce redakto-
rů a dopisovatelů, kteří se měsíc co měsíc starají o to, aby 
na stránkách bylo vše, co čtenáře zajímá.

 Poslední rozhovor k 25. výročí vzniku Horského kurýra patří sa-
mozřejmě poslednímu šéfredaktorovi, pro nějž tato funkce není jen 
vzpomínkou, ale zároveň také žhavou současností. Zatím poslední 
šéfredaktorkou „v aktivní službě“ je Ing. Vladimíra Jiroutová.
 Otázky pro ni připravili současní členové redakční rady.

Tak jako u většiny rozhovorů 
s šéfredaktory se nabízí prv-
ní otázka – jak jsi přišla k re-
daktorství a šéfredaktorství 
Horského kurýra?
 Tak, jak to bývá: „člověk 
míní a Bůh mění“. Mínila 
jsem, že budu chovat koně 
nebo pracovat třeba v zoolo-
gické zahradě, ale život jak 
šel, mě zavál nejprve na místo 
knihovnice ve městě Rokytni-
ce a následně se mi „přibalila“ 
funkce pracovníka pro kulturu. Potom nás spojili s Infocentrem, 
a tím i s redakcí Horského kurýra. Tak jsem se stala redaktorem. 
Šéfredaktor přišel až později, na nějaký čas před mateřskou do-
volenou a v plné síle poslední dva roky.

Jaké byly Tvé šéfredaktorské začátky?
 Jako když vás hodí do hluboké vody, kterou neznáte. Nic jsem 
o tom nevěděla a měla jsem měsíc na to, abych vše pochytala 
a vydala své první číslo tak, aby čtenář příliš nestrádal. Naučit se 
rozvrhnout a rozměřit stránky, správně zpracovat obrázky a fot-
ky. Posoudit, co vhodné je a co už by mohlo urazit. Mnohokrát 
jsem v duchu děkovala panu učiteli ze základky, který mě oprav-
du dobře naučil českému jazyku a paní profesorce ze střední ško-
ly, která mě vozila po soutěžích v recitaci a ráda četla mé slohové 
práce. Naučili mne lásce k našemu jazyku, naučili mne ctít jeho 
krásu a pravidla. Mockrát z toho při tvorbě jednotlivých čísel 
Kurýra těžím.

Co Tě na HoKu (šéfredaktorství) nejvíc baví x nebaví?
 Velice mě baví to, že v podstatě spolu s kolegy tvoříme určitou 
kroniku našeho města a jeho okolí. Snažíme se zachytit i zdánli-
vé maličkosti, které se tu stanou. Za několik let mohou totiž mít 
velikou hodnotu. To nyní, po 25 letech trvání našeho měsíčníku, 
vidím. Reportáže z různých důležitých událostí, které nějak za-
sáhly do naší místní historie, fotky míst, která zmizela, fotky lidí, 
jenž nás opustili. Nádherná práce. Máme spoustu čtenářů, kteří 
si toho cení.
 Určitě jsou věci, které mě také nebaví. Třeba to, že mi den 
před odevzdáním podkladů tiskárně chybí dvě stránky a musím 
to prostě vyřešit. Nebaví mě nahánění článků a materiálů na po-
slední chvíli, protože pak šijeme horkou jehlou a to není pro 
kvalitu Horského kurýra dobře.

Náš rozhovor    Co Ti Horský Kurýr dal x vzal?
 Určitě mi dal poznat novou a zajímavou práci. Člověk je prostě 
nucen „být v obraze“, ať už se to týká událostí kolem nás nebo 
nutnosti znát rodný jazyk. 
 Nevzal mi snad zatím nic, samozřejmě když nepočítám tu 
spoustu času, kdy bych potřebovala dělat něco jného než Kurýra, 
ale termíny neúprosně hrozí☺.

Co nejveselejšího x nejsmutnějšího jsi (dle Tvého názoru)  na-
psala (otiskla)? 
 Ráda píšu o věcech pozitivních, a to ve všech rovinách. Že se 
někomu povedlo něco vybudovat, že někdo vyhrál soutěž či závod, 
že někdo uspořádal akci, kterou lidi ocenili, že se někomu narodilo 
děťátko. 
 Nejsmutnější je, když si lidi chtějí prostřednictvím Kurýra vyři-
zovat účty. Pokud budu šéfredaktorem já, v tomto takzvaně „přeze 
mne nepojede vlak“. 
 Jsem smutná s lidmi, kteří mi přinesou k otištění vzpomínku 
na jejich zemřelé blízké, protože víc pro ně udělat nemohu. Velice 
smutnou zprávou, kterou jsem, ne tak dávno, dala na stránky Kurý-
ra, bylo oznámení o úmrtí našeho kolegy redaktora Zdeňka Matějíč-
ka. Prvního, který ze všech redaktorů Horského kurýra odešel. Ale 
dost už o smutku.

Co říci úplným závěrem všech rozhovorů se všemi šéfredaktory?
 Že děkuji všem, kteří tu byli a o náš měsíčník se zasloužili. Že 
ctili a ctí tu jedinečnost, že nejsme úplně klasickým strohým obec-
ním zpravodajem, což nám přineslo i řadu ocenění. Velmi si cením 
dlouholeté neúnavné práce našich křížovkářů pana Čiháka a pana 
Lanka, vážím si práce našeho dopisovatele pana Zámečníka, který 
mapuje dění na Bartošovicku. (Škoda, že nemáme někoho podob-
ného pro Pěčínsko.) Děkuji samozřejmě mým současným kolegům 
z redakční rady, výtvarnici Pavlíně Vnenkové, našemu panu staros-
tovi za cenné příspěvky z historie a velmi vstřícným pracovníkům 
z Uniprintu panu Dyntarovi a panu Petříčkovi, kteří trpělivě snášejí 
moje výmysly a požadavky. Na konci práce těchto všech je totiž 
například takovýto výtisk, který právě držíte v ruce.
 Našim čtenářům přeji samozřejmě krásné Vánoce, úspěšný rok 
2016 plný radosti a hlavně zdraví. Doufám, že se jim Horský kurýr 
bude i v novém roce líbit. Uděláme pro to maximum.

Zubní pohotovost o svátcích
Ordinační hodiny: 8:00 – 12:00 hodin
24.12. MUDr. Veselská Renata, Týniště n. Orl., 494 371 781
25.12. MUDr. Vyčítalová Marie, Vamberk, 464 541 757
26.12. MUDr. Vavřičková Hana, Týniště n. Orl., 494 371 782
27.12. MDDr. Zdráhal Zdeněk, Kostelec n. Orl. 721 460 150
1.1.2016 MDDr. Andělová Jana, Opočno, 731 980 112

   Objednávky na vánoční stro-
mečky budou přijímány v Kvě-
tince u paní Aleny Novákové 
do 10.12.2015. Vlastní prodej 
proběhne při vánočním jarmar-
ku na nádvoří zámku v Rokytni-
ci v Orlických horách v sobotu 
12.12.2015.

VÁNOČNÍ STROMKY



 Někdo si toho již všiml, někdo ještě ne. Hodiny na věži kostela 
Všech Svatých na náměstí jdou přesně. Je to díky synchronizátoru 
času, který je napojen na rádiem řízený čas. Vynálezcem a doda-
vatelem této technologie je akademický sochař Petr Skála, který se 
mimo jiné stará i staroměstský orloj v Praze.
 Hodinový stroj na věži rokytnického kostela pochází z kon-
ce 19. století. Vyrobila jej fi rma Franz Peschel a nutno dodat, že 
odvedla poctivou hodinářsko-kovářskou práci. V roce 1973 osa-
dil tehdejší národní podnik Elektročas hodinový stroj do nového 
rámu. V roce 2012 proběhla oprava ciferníků včetně osvětlení. 
V příštím roce je plánována obnova bicího mechanismu hodin. 
Práce provede rokytnický kovář Daniel Januš. 
 Text: JKO, foto Petr Hudousek

Hodiny jdou přesně
 V tomto případě se nejedná o žádný zázrak, který by nás přenesl 
do minulosti nebo budoucnosti. Přesto na svoji dobu to zázrak beze-
sporu byl. Naším zázračným strojem se rozumí rokytnické „kostelní 
hodiny“. Velmi chytře vyrobený stroj, který je propojen několika táhly 
s ciferníkem a téměř metrovými ručičkami, které pomalým pohybem 
odměřují každému z nás svůj čas.
 Hodiny byly původně ručně natahovány klikou a pomyslné „péro“ 
vydrželo uvádět soukolí do pohybu až 8 dní. Postupně byly moderni-
zovány a po několika opravách během doby nám slouží dodnes. V ne-
dávné době se na náš stroj usmálo štěstí, a to v podobě šikovného ho-
dináře pana Skály. Ten na stroj zabudoval zařízení, které hodiny každý 
den v určitý čas samo seřídí.
 Osobně mě to velice potěšilo, neboť jsem tyto hodiny chodil rovnat 
do správného času (a sám tomu nevěřím) více jak 20 let. Neposlušné 
hodiny díky svému kyvadlu, které bylo náchylné na vliv počasí, často 
ukazovaly špatný čas. Této alotrii již dnes dělá konec světelný paprsek, 
který letí až z Frankfurtu nad Mohanem a napravuje tak již pětivteřino-
vou odchylku na našem zázračném stroji. Miroslav Saligr

Stroj času

Synchronizátor času instalovaný u kyvadla hodin.
Hodinový stroj ve věži farní-
ho kostela.

Oprava ciferníku hodin 
v r. 2012.



Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky
na tento měsíc:

Pro děti a mládež:
Kamenné světlo – Mezer, K. - fantasy pro mládež

Medvědi – Curwood, J. O. - příběh z divoké přírody
V říši dinosaurů – dobrodružství pro děti od 9 let

Byl jednou jeden… – Zmatlíková H. - čtení pro nejmenší
Děsivé dějiny – Rytíři

Beletrie pro dospělé:
Vězeň z Guantanáma – Spark, D. - thriller

Spasitel – Jo Nesbo – kriminální román
Sirotci z války – Navrátil, J. - 50. a 60. léta v naší zemi…

Mumie – Collins, M. - dobrodružný román
Chameleonka - Z deníku modelky – Kazan, T. - humorné zážitky

Naučná literatura:
Jak se zbavit brýlí
Bára Špotáková

Stanislav Neumann – o sobě
11 důvodů, proč Hitler nevyhrál válku

Kati a popravy v českých dějinách

Myslivecká kuchyně bude zajištěna.
Předprodej vstupenek u pana Františka Divíška v Pěčíně 

(tel. 731 232 330) a v Tra� ce u Kunců v Rokytnici.

Myslivecké sdružení Orlické hory 
se sídlem v Rokytnici Vás srdečně zve na

MYSLIVECKÝ PLES
8. ledna 2016 od 20 hodin v sále Klubu Rokytnice v O.h.

 Ve čtvrtek 5.11. navštívil Rokytnici Divadelní soubor F. A. Šu-
bert Dobruška s představením Idiotka. Výbornou komedii režíro-
val v Rokytnici známý Jiří Holý, v hlavní roli se pak představil 
bývalý rokytnický učitel Franta Veverka. Na divadlo se přišlo 
podívat na 80 návštěvníků a my pořadatelé jsme konstatovali, 
že rokytničtí se za poslední rok opravdu naučili kulturní akce 
navštěvovat. Jen tak dále! vj

Idiotka

Trafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

 Nabízíme Vám vánoční pohledy, přání, pf, řetězy, třásně, háč-
ky, prskavky, ubrousky, papíry, dekorace, výzdobu a tašky.
Dále u nás naleznete velký výběr kalendářů a diářů 2016.   
 A všem svým zákazníkům přejeme do nového roku hodně 
zdraví, štěstí, lásky a pohody. Jitka a Petr Kuncovi



 
 
 
 
 
 
27. - 28. 11.  PŘEDVÁNOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA VÝROBKŮ  

- terapeutických dílen Domova na Stříbrném vrchu Rokytnice 
 
4. 12.  MIKULÁŠSKÉ  ZÁPOLENÍ  ve škole  

- soutěže pro všechny děti ve 14 – 16 hod. 
 
4. 12.  VELKÁ  MIKULÁŠSKÁ 

- čertovská show, andělská jízda, příchod Mikuláše a andělského průvodu 
- mikulášská nadílka, rozsvícení vánočního stromu, občerstvení, stánek se 

svařákem… 
- vystoupení Sboru z hor u rokytnického betléma 
- od 17:30 hod. 

 
6. 12.  ADVENTNÍ KONCERT S CARMINOU  

– „Cestou necestou do Betléma jdou“ 
- tradiční příběh o putování do Betléma trochu jinak než jsme zvyklí 
- výpravné kostýmované představení s dětskými herci, sborem a živou hudbou 
- v 17:00 v aule ZŠ Rokytnice v O.h. 

 
10. 12.  ŽIVÝ BETLÉM V MŠ V ROKYTNICI 

- pro babičky, dědy a všechny dříve narozené 
- v 16:00 hod. v budově mateřské školy 

 
12. 12.  ADVENTNÍ JARMARK NA ROKYTNICKÉM ZÁMKU  

- od 13 do 17 hod. v prostorách rokytnického zámku 
- doprovodný program: Sbor z hor, Sboreček, vánoční zvyky, dílničky pro děti… 
- v 15 hodin – Živý betlém v podání dětí z rokytnické mateřské školy 

 
18. 12.  VÁNOČNÍ BESÍDKA ZŠ ROKYTNICE  

- od 18 hod. v aule ZŠ, předprodej vstupenek v prodejně Nadi Mlynářové 
 

24. 12.  ROZDÁVÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA 
- farní kostel Všech Svatých na náměstí od 14 do 16 hod. 
- kaple sv. Anny od 16 hod. do večera 

 
30. 12.  VÁNOČNÍ VARHANNÍ KONCERT  

- v 16:00 hod. v kostele Všech Svatých na náměstí, vystoupí Václav Uhlíř a Karel 
Houdek 

 
1.1. 2016  NOVOROČNÍ VÝSTUP NA FARSKÝ KOPEC 
- výstup na Farský kopec s novoročním přípitkem, sraz ve 14:00 hod. u staré vodárny 



OZNÁMENÍ PRO PŘÍPADNÉ ZÁJEMCE  

O STAVEBNÍ PARCELU 
ve Slatině nad Zdobnicí (10 km do Rokytnice, 15 km do Kvasin). 

 
U pozemku komunikace i všechny sítě, ZŠ i MŠ v místě, 

nádraží ČD i moderní hřiště, krásná příroda… 
Prodej stavebních pozemků v roce 2015 ještě nebude 

zatížen 21% DPH. Od roku 2016 ale už budou pozemky 
o pětinu dražší. Proto neváhejte s koupí stavebního pozemku 

u nás ve Slatině nad Zdobnicí "Na Rybízovně" za 420 Kč / 1 m2 
(plus poplatek realitní kanceláři) do konce roku – plocha okolo 

950 m2. Posledních šest volných parcel! 
Prodává obec - telefon pro informace: 739 404 954 

Lednové číslo Horského kurýra vyjde vzhledem 
ke svátečním dnům v předpokládaném termínu 13.1.2016.

 V pondělí 23.11.2015 odpoledne se v aule místní ZŠ konalo 
tradiční adventní setkání, kterého se pravidelně účastní jak žáci 
školní družiny, tak klienti Domova na Stříbrném vrchu Rokytnice 
v O.h. a Domova pod hradem Žampach. Klienti obou spřátelených 
zařízení předvedli dětem svoje taneční vystoupení na indiánské 
téma a poté děti ze Sborečku ZŠ zazpívaly všem zúčastněným své 
krásné písničky. Všichni zde strávili hezké odpoledne a odcházeli 
příjemně naladěni na vánoční atmosféru. 
 Text a foto: Lucie Grunclová

Adventní setkání



 A to také díky členům dramatického kroužku z Domova Na Stří-
brném vrchu v Rokytnici v Orlických horách. Ptáte se kde?  
 Tak tedy v Kunvaldě. Městys Kunvald pořádal ve dnech 14. – 
17. listopadu tradiční podzimní výstavu. Tentokrát přijal pozvání 
vystavovat známý karikaturista pan Pavel Kotyza z Pardubic, kte-
rý je zároveň i kunvaldský – zaječinský  chalupář. Byli jsme moc 
rádi, protože kreslené vtipy - ty tu opravdu ještě nebyly. Výsta-
vu doplnila ojedinělá keramika paní Věry Coufalové z Linhartic 
a originální textilní brože Káti Švihálkové z České Třebové.
 Dobrým zvykem při každé takovéto výstavě je uspořádat ne 
příliš formální, ale přesto trochu slavnostní zahájení, nevím, hodí-
-li se pro tuto událost přímo slovo vernisáž. A tak letos při této 
příležitosti, kromě veselých písniček dětí z naší školy a vážnějšího 
slova pana starosty, dostali prostor i čtyři protagonisté výše uve-
deného dramatického kroužku: Jana, Dáša, Jaroslav a Mirka, kteří 
si secvičili pod vedením paní Marty Gregušové veselou scénku, 
nebo chcete-li „skeč“. 
 Ač bezesporu trochu zapracovala tréma – a před plným sálem 
se není co divit – jejich vystoupení bylo spontánní a velmi milé. 
Všemi přítomnými bylo vřele přijato a vzbudilo neméně spontánní 
ohlas. Koncentrace humoru v sále kunvaldské sokolovny dosáhla 
tak nebývalé úrovně. Všichni jsme se mohli trochu uvolnit z napětí 
předchozího dne a nedobrých zpráv, které k nám dospěly z Fran-
cie. 
 A za to je třeba poděkovat, protože humoru není nikdy dost a ni-
kdy nazbyt. Humor pomáhá překonat i horší časy, je-li správně 
volen a dávkován. Tento nepochybně byl a my za to děkujeme vy-
stavovatelům, účinkujícím dětem i hercům a všem, kteří se přišli 
podívat.  Jana Trejtnarová, Městys Kunvald

HUMORU BYL PLNÝ SÁL…

Jedovaté houby – 10. díl
7a) Otravy vyvolané termolabilními toxiny
 Jedná se o otravy houbami, které obsahují toxiny, ale po do-
konalé tepelné úpravě nejsou jedovaté. Některým lidem nemusí 
však způsobit trávicí problémy ani po nedostatečné úpravě.
 Typickým představitelem této skupiny je… (PRVNÍ TAJEN-
KA), který je za syrova i ve velmi malém množství prudce je-
dovatý, ale po delším zpracování jsou (DRUHÁ TAJENKA) 
zničeny. Z hub, které potřebují delší tepelnou úpravu, jmenujme 
alespoň všechny druhy václavek a hřiby kříště a koloděje.

Hlásková křížovka

VODOROVNĚ:
A: Mák německy; spor; it. cesta; polední jídlo (slov.). B: Posvát-
ná; jemné mlhy; druh hřibu; lidské zvuky. C: Podrobit někoho 
ostré kritice (hovorově); město nedaleko Brna; způsoby větrání 
bytů. D: Zkratka za doušku v dopise; SPZ okresu Humenné; za-
hradní besídka (něm.); SPZ Prahy; řecké písmeno. E: Iniciály zpě-
váka Sodomy; španělská řeka; naše automobilka; arabské mužské 
jméno; předložka. F: Rodáci; zdlouhavá; malá pata. G: Bolivijské 
velkoměsto; crčení; odrůda; výzva pro psa. H: Portugalská řeka; 
sada; dříve používaný insekticid; polské město.

VLNOVKA
B: Svinut; stejnopis; provinění; skrupule. C: SPZ Prostějova; pro-
padliny; patřící Sovákovi; starořímské peníze. D: Vyčinit (přen.); 
příslušník germ. kmene; prodaný (slov.). E: Vracející; žen. jméno; 
potřeba bubeníka. F: Býv. vynikající sovětský běžec; možnost vy-
soké výhry (např. ve sportce); sešíti; it. hodina. G: Prostorový (opak 
mono-); obyvatel části V. Británie; druh dezertu; písemně sdělit.

První tajenka se nachází v horním a prostředním řádku, druhá tajen-
ka v řádku posledním.
Pomůcky: Altan, Cea, Kuc, Mohn, Nysa, ora, Sucre, Tejo
 Stanislav Lank, řešení na str. 14

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348



NÁŠ ROZHOVOR
Návštěva Orličanu

 „V naší restauraci vaříme s láskou“. Tento slogan napsaný 
na venkovní tabuli láká kolemjdoucí k návštěvě hotelu Orličan. 
V listopadu zde oslavili první rok obnoveného provozu. Proto 
jsem si zašel popovídat se spolumajitelem hotelu Josefem Ry-
krem.
 Na dohodnutou schůzku přicházím o něco dříve. Chvilka če-
kání se hodí k vypití kávy v restauraci. Příjemné a přátelské pro-
středí zde na člověka dýchá ze všech stran. I turecká káva chutná 
od sympatické servírky mnohem lépe. Než ji stačím dopít, při-
chází pan Rykr, odcházíme spolu do jeho kanceláře a můžeme 
začít s rozhovorem.

Tak jaký byl ten první rok provozu?
 Byl náročný, občas nás to takříkajíc fackovalo ze všech stran. 
Spoustu věcí jsme se museli učit za pochodu. Chtěl bych říct, že 
jsme rádi, že nás přijali místní i lidé z blízkého okolí, vážíme si 
jich a chceme, aby se jim u nás líbilo. Proto se také občas sna-
žíme zpestřit víkendové večery. Měli jsme tu country muzikanty 
nebo vystoupení Eliáše Jeřábka.

Než jste vůbec mohli otevřít, tak za tím byla určitě spousta 
práce. Mimo jiné i stavebních úprav, že?
 Ano, nejdříve jsme zprovoznili restauraci a potřebné zázemí, 
teď přišla další etapa dostavby části s bowlingem. Stále se zde 
pracuje a pracovat bude. Rádi bychom využili celou budovu pro 
příjemné vyžití hostů.

Teď k tomu o čem se lidé nejvíce baví. Bude nebo nebude 
u vás bowling?
 Ano bowling u nás bude. Původně zde byly projektovány čtyři 
dráhy. My jsme to snížili na dvě a zbytek využijeme pro další 
místa k sezení, také rozšíříme herní zábavu například o kulečník 
nebo stolní fotbálek.

V průběhu rozhovoru si k nám přisedla paní Jitka Rykrová, 
provozní a vedoucí hotelu. Řekněte mi kolik, lidí zde pracu-
je?
 Tak včetně mě je to v současnosti 12 lidí.

Jaká je kapacita vašeho ubytování?
 Máme 9 pokojů s 24 lůžky.

Zažili jste už v hotelu nějakou VIP návštěvu?
 Měli jsme tu například štáb české televize s hercem Mirosla-
vem Vladykou nebo delegaci z Estonska.

   Na závěr jsem si nechal dotaz na fi lm Šestapadesát neomlu-
vených hodin. Ten se natáčel částečně v Rokytnici a mimo jiné 
i v Orličanu. Rykrovi přikyvují, že o něm slyšeli, ale nic bližšího 
také nevědí. Rozsáhlé a dlouhodobé pátrání po pamětnících to-
hoto natáčení, které Horský kurýr prováděl, je tak i nadále bez-
výsledné.
   Loučím se s manželi Rykrovými a na odchodu mám ještě mož-
nost podívat se na místo, kde se budují bowlingové dráhy. Opou-
štím hotel s dobrým pocitem. Určitě to nebyla návštěva poslední.
 Text: Jiří Koblása, foto: archiv hotelu Orličan



Jak jsme natáčeli 
v České televizi Ostrava U6

 V pondělí 2.11. ve 14 hodin se scházejí všichni účastníci na-
táčení na autobusovém nádraží v Rokytnici. Natáčet soutěžní 
pořad České televize „U6 – úžasný svět techniky“ budou: Lucie 
Vávrová, Nikol Rykrová, Jan Mamiňák, Roman Kolovratník 
a Matěj Turoň – všichni žáci 9. ročníku naší školy.
 Do večera se máme dopravit do Ostravy, proto jedeme auto-
busem nejdříve do Žamberka a pak přímým spojem do Ostravy. 
Po dlouhé pětihodinové cestě (s malou přestávkou) vystupu-
jeme na ÚAN Ostrava a večerní Ostravou jdeme k ubytovně 
České televize, kde následující 2 noci budeme spát. Jsme mile 
překvapeni milými pokojíky s televizemi.
 V úterý ráno v 8 hodin se hlásíme na recepci České televize 
a auto nás odváží do Dolní oblasti Vítkovice – přesně do U6 
(Malého světa techniky). To je místo našeho natáčení. Jedná se 
o bývalou VI. energetickou ústřednu, kde dříve dvě obří dmy-
chadla vyráběla horký vzduch, který podporoval proces hoření 
ve vysokých pecích. V současné době je zde interaktivní muze-
um zábavně představující vědu a techniku.
 Jsme uvedeni do šatny, kde si můžeme zvolit, jestli se náš 
tým bude jmenovat α nebo Ω. Volíme α. Oblékáme si modrá tri-
ka s α a už přichází naši soupeři ze ZŠ Hlučín. My jsme do Ost-
ravy jeli 5 hodin, oni 20 minut. Mají taky smíšené družstvo jako 
my, vypadají sympaticky.
 Všechny nás přichází pozdravit herec Karel Zíma (Duchá-
ček), navozuje příjemnou atmosféru. Paní maskérka každého 
trochu upraví, dívkám stahuje vlasy do culíku. Paní kostymérka 
kontroluje naše oblečení a obutí, nežádoucí značky se přelepují. 
Všichni jsme v lehkém napětí. Přichází asistentka režie a vy-
světluje nám, jak bude natáčení probíhat. Každému družstvu 
je přidělena animátorka, která se celý den bude o tým starat 
(doprovázet ho na plac, do šatny apod.).
 Natáčení začíná. Jdeme do prvního patra k ponorce. Vidíme 
producenta, režiséra, pomocného režiséra, dramaturga, zvu-
kaře, kameramany, klapku, osvětlovače i rekvizitáře. Vidíme 
i herce Petra Vaňka (pana továrníka), ve skutečnosti snad vy-
padá ještě vyšší než v televizi. Natáčíme společný pokřik. Je 
to naše společná hláška: „Když nevíš, dej bé.“ Doufáme, že 
budeme vědět.
 Jde se na kvíz. Stojíme pod věží. Z každého týmu soutěží 
jen jeden. Za nás jde soutěžit Niki. Všichni jí držíme palce. 
Do této chvíle nevíme téma pořadu. Niki dostává první otázku 
o uhelných dolech. Uhádla, hurá. Druhý tým má otázku na ura-
nové doly. Téma je jasné, v dolech. To jsme nečekali. Niki je 
bojovnice. Po prvním kvízu je stav vyrovnaný.
 Další soutěže jsou dovednostní (zapojujeme kluky), ale 
i znalostní (spolupracují všichni). Je to převážně týmová hra. 
V Gongu nás čeká Aréna mozků, trochu se bojíme riskovat. 
V posledním úkolu je otestována naše tělesná kondice, jsme 
tým, který dobře spolupracuje.
 O přestávkách přemýšlíme, jaká osobnost na nás čeká v po-
norce. Žádného slavného horníka neznáme, přečetli jsme skoro 
všechny plakáty v muzeu a žádná osobnost, která by měla spo-
jitost s doly, nás nenapadá. Vsázíme všechny body, důvěřujeme 
Lucce, která vstupuje s jedním členem z Ω do ponorky. Jak to 
dopadlo, se můžete podívat 6.12. ve 12 hodin na České televizi 
Déčko nebo na decko.ceskatelevize.cz/u6.
 Ve středu ráno odjíždíme z Ostravy vlakem a po pěti hodi-
nách, kdy nám ujel přípoj v České Třebové, přijíždíme do Ro-
kytnice. Byl to zajímavý zážitek. Myslím, že na něj jen tak 
nezapomeneme. Blanka Koďousková

 Šesťáci se letos opět účastnili přírodovědného terénního projek-
tu Putování za václavkou, který žáky seznamuje s naší nejznáměj-
ší dřevokaznou houbou – václavkou smrkovou. Projekt nakonec 
kvůli nepřízni počasí proběhl až 21.10., ale i tak byl úspěšný, pro-
tože václavky se opravdu našly. Žáci se seznámili nejenom s tím, 
jak václavky škodí lesním porostům, ale i se způsoby obrany proti 
jejich rozšíření. Projektu se celkem zúčastnilo 25 žáků, kteří byli 
rozděleni do 5 skupin – Svačiňáci, Blonďatí rohlíci, Rampelníci, 
Terénní retardíci a Václafky. Nakonec zvítězili Rampelníci, kteří 
získali za různé praktické a teoretické úkoly celkem 25 bodů. 
 M. Říhová

6. TŘÍDA PUTOVALA ZA VÁCLAVKOU



MŠ Rokytnice

KRÁSNÉ, KLIDNÉ 
A POHODOVÉ 

VÁNOCE 
PŘEJÍ VŠICHNI 

Z MATEŘSKÉ ŠKOLY
 Vánoce jsou jedny z nejkrásnějších svátků v roce. Ale opravdu 
nemusí být jen plné shonu, jídla a velkého množství dárků. Nej-
krásnější je přece ten společně prožitý čas, vzájemná láska a ra-
dost. Užijte si vánoční čas společně se svým dítětem, dejte mu 
najevo, že jste pro něho, ale nezapomeňte v něm pěstovat i lásku 
a úctu k druhým. Dítě by mělo vědět, že ač milováno, není stře-
dem světa a dárky pod stromečkem jsou také i pro ostatní. Babička 
a dědeček jsou přece také hodní a milovaní.
 Krásné Vánoce a v novém roce dobré zdraví a spokojenost přeje 
Vaše školička.  (Gall. V.)

Martin na bílém koni
MŠ Bartošovice

 Potom, co jsme složili stra-
šidelné zkoušky se skřítky, 
bubáky, strašidly a dušičkami 
ve světě netopýrů, upírů a čaro-
dějnic a s tou největší odvahou 
a statečností (bát se chodíme 
do Polska – tamní starostka má 
na zahradě zajímavé sochy), 
nezapomněli jsme na náš důle-
žitý úkol, a to přivítat „Martina 
na bílém koni“. Opět děkujeme 
Marušce, že jsme se mohli pro-
jet na její bílé kobylce Dorotce 
a užít si pohodové dopoledne 
u těchto krásných zvířat. Sice jsme se sněhu nedočkali, ale bílo 
bylo – pěkná mlha. A jak praví děti: „Nechumelilo se, pršelo se.“ 

Krásné svátky a mnoho zdraví a štěstí 
v novém roce přeje MŠ, ZSŠ Bartošovice v O.h.

 Po dlouhém parném létě, které trvalo od jara do podzimu, přišel 
skutečný podzim s tolik potřebnou vláhou. Což se mnohým lidem 
nelíbí stejně jako ono horké a suché léto. Ta vláha v přírodě je sku-
tečně potřeba. I po uplynulých vydatných deštích je půda mokrá 
jen navrchu, pod tím sucho a prach.
 Na lidi dopadá podzimní nostalgie, stresy, prostě lidově „dep-
ky“. A tak je potřeba nějaká živá voda i pro lidské duše, zmítané 
množstvím všednodenních starostí a povinností, obavami o práci 
a chléb náš vezdejší, o zdraví svoje a svých bližních.  To vše umoc-
něno strachem z toho, co se děje ve světě a v Evropě, vlastně tedy 
již za našimi humny.
 Obavy z nových událostí jsou oprávněné, ale strach bychom 
měli odložit. Stejně jako příroda a naše zahrádky i my potřebujeme 
trochu té živé vody. Stačí se alespoň na chvíli zastavit, na chvíli 
odpoutat od běžných starostí a rozhlédnout se kolem sebe. Podívat 
se, co se kolem nás děje dobrého a příjemného.
 Kulturních, společenských a sportovních akcí je všude dost, 
někdy se pro jejich pořádání těžko hledá volný termín, abychom 
nekonkurovali pořadatelům z blízkého okolí. Pokud někdo není 
příznivcem organizovaných akcí, stačí se sejít na chvíli s rodinou, 
přáteli. Na chvíli zapomenout na taková témata, jako jsou nemoci, 
politická situace a podobně.
 Ani v Bartošovicích nezahálíme. Například na konci října, kdy 
se téměř všude tvoří různé osvětlené příšerky z dýní, v areálu chrá-
něných dílen Kopeček se zcela neformálně konalo tzv. dýňování. 

Podzim, podzim odchází…



Sešlo se několik rodin s dětmi, ale i jednotlivců, všichni se pus-
tili s noži a jinými nástroji do dýní. Vzniklo množství krásných 
a zajímavých výtvorů.  Nechyběly ani dobroty ať přinesené nebo 
z místních zdrojů pro žaludky všech přítomných. A protože byla 
přítomna část Sboru z hor, den splynul s večerem a příjemně se 
protáhl až do noci.
   Sobota 14. listopadu byla deštivá a větrná už od rána. Přesto 
na druhý ročník Putování za světélky, pořádané zdejší Základní 
školou speciální, přišlo velké množství dětí i dospělých. Každý se 
svoji lucerničkou chodil po osvětlené trase a na jednotlivých sta-
novištích plnil zadané úkoly. Ty byly jednoduché, aby je zvládli i ti 
nejmenší. Cesta byla vskutku dobrodružná, protože déšť a vítr ori-
entační světýlka vytrvale zhasínaly. V cíli v budově školy každého 
čekal pamětní diplom, suvenýry a občerstvení. To přišlo v mokrém 
a chladném počasí obzvlášť vhod.
   Ve městech je sice vánoční nálada v plném proudu, ale je tady 
ještě advent. Čas a prostor k zastavení se, zamyšlení, oproštění 
od všelijakého balastu a zbytečností. Ty všední starosti nám sice 
zůstanou, ale lze si je alespoň trochu odlehčit a zpříjemnit. Každý 
podle svého.
   V sobotu 12. prosince chráněné dílny Kopeček - Sdružení Nera-
tov v Bartošovicích pořádají tradiční jarmark. V areálu dílen se se-
jde množství šikovných lidí se svými tradičními rukodělnými vý-
robky, některá řemesla bude možno vidět naživo a vyzkoušet si je. 
Nebude chybět ani bohaté domácí občerstvení a příjemné i veselé 
vystoupení Sboru z hor. Jarmark probíhá od 10:00 do 17:00 hodin.
   Tentýž den ve 14:00 hodin se v místním kostele sv. Máří Magda-
lény rozezní hudba Saxofonového kvarteta na adventním koncer-
tu. Oživí tak unikátní barokní interiér v rámci koncertů s názvem 
Advent mezi horami. Na obě akce jste všichni srdečně zváni.
   Přeji redakci Horského kurýra a všem čtenářům krásný a klidný 
zbytek podzimu a pohodové Vánoce bez zbytečného honění a stre-
sů.  Petr Zámečník

 Při Základní škole v Rokytnici se otevřel nový kroužek atleti-
ky. Podle názoru rodičů zde takový kroužek dlouho chyběl. Jeho 
vedení se ujala MUDr. Alena Remešová, která v Rokytnici působí 
jako dětská lékařka. 
 Paní doktorky jsme se zeptali, pro koho je atletika určená, zdali 
je zájem ze strany dětí a co se zde naučí:

 „Atletický kroužek jsem začala v Rokytnici vést letos v říjnu, 
předtím jsem asi 10 let trénovala malé atlety v SK Nové Město 
nad Metují.
 Atletika je určena pro děti od 3. do 9. třídy, vítáni jsou všichni, 
kdo mají zájem o pohyb a chtějí se něco přiučit z královny sportů, 
jak se atletice říká. Během zimy trénujeme v hale - běháme, ská-
čeme, házíme, posilujeme, trénujeme atletickou abecedu, nevyhý-
báme se ani gymnastice a hrám, i to patří do všeobecné průpravy. 
Až nasněží, plánuji s dětmi vyrazit i na běžky. Od jara se ovšem 
budeme scházet venku a začneme se věnovat vyloženě atletice - 
základem je běh, zkusíme i překážky, skok do dálky, hod míčkem, 
oštěpem, vrh koulí, víc disciplín asi místní podmínky nedovolí. 
 O atletiku je zájem velký, což mě těší, přihlásilo se více než 20 
dětí, ale ne vždy všichni chodí. Ovšem pokud má někdo o tento 
sport opravdu zájem, měl by chodit pravidelně.“

 Děkuji paní Remešové za informace a doufám, že se bude „atle-
tice“ v Rokytnici dařit. ZS

Zeptali jsme se… 
Na atletiku v Rokytnici



Rokytnické předvá-
noční kuchtění potřetí
 Sedím nad blokem, honí se mi hlavou spousta zážitků a napadá 
mne jediná věta: Fakt se to povedlo!
 Již potřetí se 14. listopadu ve školní jídelně sešla spousta lidi-
ček – soutěžících, diváků a ochutnávačů. Nejmladšímu kuchtí-
kovi bylo 11 let, ale kdo byl nejstarší, jsme se diskrétně neoptali. 
Začíná se nám z „Kuchtění“ stávat zábava pro všechny genera-
ce a to je dobře. Jako odborná porota přijeli Petr Marek, kuchař 
z hotelu Mandarin Oriental a Gabriela Špůrová, vedoucí provozu 
resortu Manor house v Broumově. 
 Letošní klání jsme rozšířili o utopence a vypadalo to jako čistě 
mužská záležitost. Na příští ročník doufám, že se dámy nedáte 
zahanbit. Také jsme zavedli nový a spravedlivější způsob hodno-
cení veřejné poroty. Osvědčil se, jen se musíme pro příště zrych-
lit ve výpočetním středisku. Ale co by to bylo za akci, kdyby nás 
na následující ročník nečekala nějaká výzva. 
 Po deváté hodině nejprve vyhlásila a ocenila odborná porota 
své favority a navíc udělila speciální ceny za nejlépe vyhlížející 
salát a závin. Následovalo povídání s hosty – na jejich výslovné 
přání úplně z jiného soudku. Jak říká Petr Marek: vaří a mluví 
o tom dnes úplně každý a pomalu na všech televizních kanálech 
na vás vyskočí alespoň jeden kuchařský pořad. Tak jsme probrali 
slavný německý „Októbr fest“ – který mají s Gábinou v čerstvé 
paměti.
 Když bylo dopočítáno, zazněly fanfáry pro vítěze. Ale ceny si 
odnášeli vlastně všichni. Ti nejlepší navíc ještě poháry a zástěry. 
Pak už od nás převzal žezlo DJ Pepa Mertelík a skvěle nás bavil 
do pozdních nočních hodin.
 Jako každý rok - děkujeme všem zúčastněným soutěžícím, 
divákům, odborné porotě, DJ, obsluhujícím děvčatům – Renče 
a Monče, personálu jídelny za pomoc s přípravou akce, děvča-
tům z infa za plakáty a propagaci a všem lidičkám, kteří více 
či méně pomáhali s organizací! Bez vás by takováto akce nešla 
uskutečnit!
 Tak zase za rok nashledanou a zapište si do deníčků - druhou 
listopadovou sobotu! A kdo nakládá utopence, tak dříve. 
 Svoje zážitky sepsala Eva Tuhárská                                                                       

Celkové pořadí:
Hodnocení návštěvníků akce
Bramborový salát: 
1. Němeček Josef vzorek č. 30 - 266 bodů
2. Rybková Marie vzorek č. 9 - 208 bodů
3. Hemrlíková Marie vzorek č. 24 - 206 bodů
 
Jablečný závin:
1. Fricová Denisa vzorek č. 28 - 252 bodů
2. Šlesinger Jan vzorek č. 29 - 180 bodů
3. rodina Koďousková vzorek č. 27 - 146 bodů

Utopenec:
1. Saligr Miroslav vzorek č. 16 - 398 bodů
2. Špůr Václav vzorek č. 10 - 368 bodů
3. Hudousek Petr vzorek č. 12 - 352 bodů

Hodnocení odborné poroty
Bramborový salát: 
1. paní Štěpánková vzorek č. 28
2. Charvátová Marie vzorek č. 14
3. Špirková Jarmila vzorek č. 25

Jablečný závin:
1. Šlesinger Jan vzorek č. 29
2. rodina Koďouskova vzorek č. 27
3. Marie Švachová a děti vzorek č. 19

Utopenec:
1. Saligr Miroslav vzorek č. 16
2. Špůr Václav vzorek č. 10
3. Hudousek Petr vzorek č. 12

Dále byly vyhlášeny speciální ceny za vzhled:
štrúdl - Oldřich Pešek vzorek č. 10
salát - Němeček Josef vzorek č. 30 

Sponzoři a další lidičky, kteří pomohli s uskutečněním dnešní 
akce:

Exver food Staré Ždánice – Renda Bečička
Exver food Staré Ždánice divize Mrapo Michal Tichý

Knorr Radka Plajerová
U Dvou krkoviček Karel Hykyš

Miroslav Saligr
Vitana food  Lenka Němečková

Vratislav Urbanec
Roman Mikulík

Město Rokytnice
MC Keramika Martin Cvejn
Gemi Šumperk p. Havelka
Ivo Mareš Ústí nad Orlicí

Olinka Pleslová Slatina n. Zdobnicí
BONNO gastro

CBA Nuget
Mirka Fendrychová

Jitka Korbelová
Vlaďka Jiroutová

Míra Rücker
Péťa Švach

Holky ze školní jídelny
Láďa Hemrlík

 Moc děkujeme!

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Jedovaté houby – 10. díl

1. Hřib satan 2. jedy



 Za poslední období, v rozmezí téměř tří měsíců, vyjížděli rokyt-
ničtí hasiči pouze ke třem dopravním nehodám – všechny v katas-
tru obce Pěčín.
 První nehoda vozidla Škoda Felicia se stala poslední prázdni-
nový den v Pěčíně pod farou. Druhá nehoda se odehrála 6. září 
v poslední velké zatáčce před Pěčínem směrem od Rokytnice – ha-
varovalo vozidlo Peugeot 206. Obě nehody měly podobný průběh. 
Havarovaná vozidla se při příjezdu jednotky nacházela mimo ko-
munikaci. Jednotka poskytla předlékařskou pomoc osobám, které 
již při jejím příjezdu byly mimo vozidlo. Po příjezdu RZP byly 
zraněné osoby převezeny do nemocnice v Rychnově nad Kněž-
nou. Jednotka dále zabezpečila vozidlo proti požáru a řídila provoz 
na komunikaci.
 Na státní svátek, 17. listopadu v ranních hodinách, vyjela jed-
notka s vozidly Volkswagen Transporter 4×4 a Tatra TerrNo1 k do-
pravní nehodě v obci Pěčín. Po příjezdu prvního vozidla na místo 
zásahu bylo průzkumem zjištěno, že havarované vozidlo se na-
chází na střeše a mimo komunikaci. Řidič havarovaného vozidla 
Citroën ZX se nacházel již mimo vozidlo. Z vozidla mu pomohl 
dvanáctiletý chlapec Michal Roleček, který bydlí s rodiči v blíz-
kosti místa události. Michal nehodu zaslechl a neváhal ihned při-
běhnout pomoci. Následně vzal řidiče se svými rodiči domů, kde 
se o něj postarali až do našeho příjezdu. Osoba neutrpěla kromě 
slabšího šoku žádné zranění. Řidiče si po svém příjezdu převza-
la k podrobnému vyšetření ZZS. Jednotka dále převrátila vozidlo 
na kola a provedla zajištění místa události proti požáru.

Zásahy 
výjezdové jednotky

Přejeme Vám i všem Vašim 
blízkým příjemné prožití vánočních 
svátků a v novém roce 2016 
pevné zdraví a mnoho štěstí 
a spokojenosti .

 Michal je členem kolektivu mladých hasičů ve Slatině nad 
Zdobnicí. Na Facebooku popsal tento hrdinský čin jeho tatínek, 
pan Milan Roleček, takto: „Dnes ráno v 7:15 jsme u nás zachra-
ňovali řidiče automobilu. Michal byl u auta první, vypáčil dveře 
a pomohl řidiči vylézt ven, zatímco jsme volali záchranku. Řidič 
měl velké štěstí, byl v šoku, ale neměl žádné vážné zranění. Při-
jeli hasiči, záchranka i policie. Pro nás velká zkušenost se záchra-
nou při havárce a co se (ne)děje, když zavoláte 112 a dovoláte se 
na dispečink na druhý konec republiky.“  JZ

Více informací a fotografi í na www.hasicirokytnicevoh.ic.cz
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a tiskové chyby. Náklad 500 výtisků. Sazba a tisk UNIPRINT 
s.r.o. Rychnov n.Kn. Horský kurýr se vydává za finanční podpory 
společnosti Nábytek - prodej s.r.o. Vysoké Mýto. 
Toto číslo vyšlo v prosinci 2015. Cena: 10,- Kč
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NOVINOVÁ ZÁSILKA

Všimli jsme si...

Jezírko v parku
 Pracovníci města provedli vyčištění jezírka v zámeckém parku. 
Díky tomu se znovu objevily kamenné stěny a dno. Místo prohlédl 
i restaurátor a město požádalo národní památkový ústav, aby zado-
kumentoval stavbu pro zápis do seznamu nemovitých kulturních 
památek jako součást zámeckého parku, který je již zapsán. Při-
pravuje se projektová dokumentace na obnovu jezírka a připojení 
ke zdroji vody. Ta sem byla původně přiváděna z Rejzkova zahrad-
nictví. JKO


